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De Commissie voor Algemeen Beleid, Financiën en Begroting besprak dit ontwerp van 
decreet op haar vergadering van 20 november 2013.

Het samenwerkingsakkoord waarover in dit verslag sprake is, betreft het samenwerkings-
akkoord van 17 mei 2013 tussen de Vlaamse Gemeenschap en de Franse Gemeenschap 
betreffende het beheer en de werking van de “Nationale Plantentuin van België”, waar-
van het instemmingsdecreet door het Vlaams Parlement werd aangenomen op 3 juli 2013 
(Parl.St. Vl.Parl. 2012-13, nr. 2071/1-3).

1. Toelichting door de minister-president

Minister-president Kris Peeters verklaart dat het ontwerp van decreet de bepalingen van de 
samenwerking tussen de Plantentuin, het Departement Economie en Wetenschapsbeleid 
en de Diensten voor het Algemeen Regeringsbeleid respecteert. Het ontwerp van uitvoe-
ringsbesluit is klaar en de vacantverklaring voor de functie van leidend ambtenaar wordt 
voorbereid, zodat op 1 januari 2014 alles in orde zal zijn en een vlotte overgang kan wor-
den gerealiseerd. De ambtelijke oefening kan ook worden opgevat als een repetitie voor 
wat zal moeten gebeuren wanneer de zesde staatshervorming moet worden uitgevoerd.

In het advies van de Raad van State staat dat de materie uitsluitend als gemeenschapsma-
terie moet worden gekenmerkt. De minister-president stelt dat daarop is ingegaan, maar 
dat dit niet wegneemt dat de Vlaamse Regering in de toekomst ook opdrachten uit de 
gewestelijke sfeer aan de instelling kan toevertrouwen. Het ontwerp van decreet respec-
teert de principes van het kaderdecreet Bestuurlijk Beleid. Het Agentschap Plantentuin 
Meise zal worden ondergebracht in het Departement Economie, Wetenschap en Innovatie 
(EWI). Omdat het einde van de legislatuur in zicht is, is voorzien in overgangsbepalingen 
om de organen van het Agentschap Plantentuin Meise een minimale stabiliteit te geven. De 
minister-president is ervan overtuigd dat op die manier de instelling zich verder kan ont-
wikkelen als een gerenommeerde wetenschappelijke onderzoeksinstelling van Vlaanderen.

De minister-president stelt te hebben begrepen dat de heer Lode Vereeck zou hebben ge-
zegd dat ‘een gunstige wind’ het advies van de Inspectie van Financiën over dit ontwerp 
van decreet op de krantenredacties heeft afgeleverd. Hij merkt op dat die ‘gunstige wind’ 
niets meer is dan de toepassing van de afspraak tussen de Vlaamse Regering en de voorzit-
ter van het Vlaams Parlement: adviezen van de Inspectie van Financiën worden aan elk 
decretaal dossier toegevoegd. Open transparantie wordt voorgesteld als het blootleggen 
van geheime stukken, maar dat is volgens de minister-president zeker niet het geval.

In dat advies staat volgens de minister-president een ongelukkige zin, die niet strookt met 
de werkelijkheid: “Dit is dus een structurele inlevering van de Vlaamse overheid van ruim 
740.000 euro per jaar.”. In werkelijkheid is de dotatie vastgelegd in artikel 62ter van de 
Bijzondere Financieringswet. Dat artikel is in 2001 toegevoegd, en toen is in een bedrag 
voorzien dat overeenstemde met de toenmalige uitgaven van de instelling, met uitzonde-
ring van de investeringen van de Regie der Gebouwen. Voorts is bepaald dat dit bedrag, 
dat is gekoppeld aan de evolutie van de index der consumptieprijzen en de evolutie van 
het bruto nationaal inkomen, wordt verdeeld tussen de gemeenschappen, op basis van de 
verdeling van het effectieve personeelsbestand op het moment van de overdracht.

In 2012 ging men ervan uit dat de verdeling neerkomt op 81,53 procent versus 18,47 pro-
cent. De redenering van de Inspectie van Financiën is gebaseerd op het cijfer van 8,9 
miljoen euro dat in een of andere nota als raming is vermeld, op basis van hypotheses 
over de evolutie van de inflatie en de groeicijfers. In de begroting 2014 worden, wat betreft 
de dotatie aan de Vlaamse Gemeenschap, de juiste cijfers gebruikt. Er wordt ook van de 
juiste cijfers vertrokken in verband met de verhouding Nederlandstaligen-Franstaligen bij 
het personeel, en dat op basis van artikel 10 van het samenwerkingsakkoord. De minister-
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president benadrukt dat er nergens sprake is van enige inlevering van de Vlaamse over-
heid. Dat werd ook erkend door de inspecteur van Financiën.

Er is dus wat heisa geweest over het advies van de Inspectie van Financiën, maar de mi-
nister-president hoopt dat met deze toelichting een en ander voldoende verduidelijkt is.

De Vlaamse overheid zal merkelijk meer investeren in de Plantentuin dan het bedrag dat 
in 2001 werd opgenomen in de Bijzondere Financieringswet. Minister-president Peeters 
wijst erop dat dat ook voor heel wat andere beleidsmateries geldt. De Vlaamse overheid 
heeft ervoor gekozen om de Plantentuin verder te laten ontwikkelen als een toonaange-
vende wetenschappelijke instelling op wereldvlak en daarvoor in de nodige middelen te 
voorzien. Daarvoor zullen nog heel wat investeringen moeten gebeuren. In de begroting 
2014 wordt daartoe een eerste aanzet gegeven. Het mechanisme ligt duidelijk vast in de 
Financieringswet en er zijn afspraken gemaakt in het samenwerkingsakkoord. Vanaf nu, 
stelt de minister-president, zal de Vlaamse Gemeenschap het zelf  moeten waarmaken en 
de consequenties van de gemaakte keuzes moeten dragen.

Teneinde de voorbereiding van de overdracht vlot te laten verlopen, hoopt de minister-
president dat het ontwerp van decreet snel kan worden goedgekeurd. 

2. Bespreking

De heer Eric Van Rompuy wijst de minister-president en de commissieleden op een kran-
teninterview in De Standaard van 20 november 2013, met de directeur van de Plantentuin, 
die zich beklaagt over een gebrek aan middelen. De voorzitter hoopt dat er dankzij de 
toelichting van de minister-president wat meer klaarheid kan komen in het dossier.

Mevrouw Gwenny De Vroe stelt dat de minister-president in haar fractie een bondgenoot 
vindt voor het dossier van de Plantentuin. Die is tevreden met het ontwerp van decreet en 
zal het dan ook goedkeuren.

Mevrouw De Vroe gaat ervan uit dat de Vlaamse Regering voor de Plantentuin een beleid 
over verschillende jaren heeft uitgestippeld en hoopt van de minister-president een wat 
gedetailleerder antwoord te krijgen met betrekking tot de gefaseerde investeringen die zul-
len plaatsvinden.

Mevrouw Else De Wachter stelt dat haar fractie het ontwerp van decreet zeer graag zal 
goedkeuren. Zelf  heeft zij de voorbije tien jaar de situatie van de Plantentuin nauwge-
zet opgevolgd. Iedereen is overtuigd van de internationale uitstraling van de Plantentuin. 
De goedkeuring van het ontwerp van decreet is de start van een nieuw begin. Zij hoopt 
dat dit structureel kan worden aangepakt door middel van beleidsmatige tools, zodat de 
Plantentuin opnieuw die uitstraling kan krijgen. Daarom moet er worden onderzocht hoe 
dit verder vorm kan krijgen. Zo heeft in 2009 de Vlaamse Bouwmeester een masterplan 
opgemaakt voor de Plantentuin. Daarin werd een raming voorgesteld van 71 miljoen 
euro, zonder studies en zonder erelonen. Blijft dit nog overeind? Weet minister-president 
Peeters of dit bedrag ondertussen hoger is opgelopen? Wat zal hij jaarlijks investeren in de 
Plantentuin?

Volgens mevrouw De Wachter voorziet het ontwerp van decreet dat de Vlaamse Regering 
het homogene beleidsdomein voor het Agentschap Plantentuin Meise zal bepalen. Zij 
vraagt of daar al meer zicht op is. Uit de vorige discussies is gebleken dat de Plantentuin 
heel wat bevoegdheden genereert. De vraag is waar die zullen worden ondergebracht.

Mevrouw De Wachter uit ten slotte haar bezorgdheid over het personeel. In het kader 
van de concrete overheveling vindt zij het belangrijk dat daarover duidelijkheid wordt 
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gecreëerd. Er verschenen daarover de voorbije dagen heel wat berichten in de kranten, 
maar er wordt met mensen gewerkt. Zij moeten duidelijkheid krijgen. De personeelsleden 
van de wetenschappelijke instellingen zullen, naargelang van hun taalstelsel, ambtshalve 
worden overgedragen naar de Vlaamse of de Franse Gemeenschap. Dat zal gebeuren met 
behoud van administratieve en geldelijke rechten. Komt dit overeen met het Vlaamse per-
soneelsstatuut? Hoe zal dit worden verrekend? Volgens mevrouw De Wachter heeft het 
personeel nog heel wat vragen over de overdracht en over hun statuut. Zij vraagt minister-
president Peeters hoe het met die arbeidsvoorwaarden staat. Wordt het personeel mee 
overgedragen vanaf januari, of gebeurt dit op een latere datum? Het personeel moet weten 
wanneer hierover zal beslist worden en het wil daarbij betrokken worden.

De heer Joris Van Hauthem vindt het goed dat minister-president Peeters in verband met 
de financiering nog een aantal zaken heeft geduid. Volgens de spreker doet de minister-
president de communautaire nota, waarin alle bedragen inzake kinderbijslag, tewerkstel-
lingsbeleid en dergelijke staan, af als een of andere nota die ergens circuleert. Maar het 
is niet zomaar een nota, maar wel het communautaire akkoord dat als dusdanig in de 
beleidsnota van premier Di Rupo in de Kamer werd ingediend en besproken. 

Hij heeft kunnen vaststellen dat de adviezen van de Inspectie van Financiën ter beschik-
king zijn. Maar hij heeft er zelf  ook nog eens het advies van de Inspectie van Financiën 
met betrekking tot het samenwerkingsakkoord op nagelezen. De inspecteur van Financiën 
stelt vast dat men inderdaad niet is uitgegaan van die 8,9 miljoen euro. Het gaat misschien 
niet om een tekort, zegt de heer Van Hauthem, maar dan toch om een verschil van 740.000 
euro. De rekening van die inspecteur klopt dus wel.

De Federale Regering had in 9,1 miljoen euro voorzien, in het communautaire akkoord 
staat 8,9 miljoen euro en er is nu 8,1 miljoen euro. In het verslag van de Inspectie van 
Financiën over het samenwerkingsakkoord staat: “Bij de herziening van de bijzondere fi-
nancieringswet dient erop toegezien te worden dat het bedrag in artikel 62ter correct wordt 
aangepast. Indien niet het bedrag van 9,2 miljoen euro overgenomen wordt, maar slechts 
de 8,9 miljoen euro zoals opgenomen in het regeerakkoord, dan kan worden gesteld dat 
hier bevoegdheden worden overgeheveld zonder de volledige bijhorende financiële mid-
delen of een financiering voor 97 procent.”. De Inspectie van Financiën zegt dus dat zelfs 
als het federale regeerakkoord wordt toegepast – namelijk 8,9 miljoen euro, waarvan het 
grootste deel voor Vlaanderen – de Bijzondere Financieringswet moet worden aangepast. 
De bedragen kloppen dus, maar komen niet overeen met wat de Federale Regering eerst 
had vooropgesteld en ook niet met het communautaire akkoord. De heer Van Hauthem 
vindt dat Vlaanderen dus financieel is gerold en dat minister-president Peeters een slecht 
samenwerkingsakkoord heeft gesloten.

Bovendien heeft Vlaanderen onder toenmalig Vlaams minister Fientje Moerman, toen het 
nog niet bevoegd was voor de Nationale Plantentuin, een aantal heel dringende investe-
ringen gedaan die niemand heeft aangevochten. De heer Van Hauthem wil weten of er al 
stappen zijn gezet om die bedragen te recupereren van de federale overheid.

De heer Piet De Bruyn is tevreden dat het dossier evolueert in de richting waarvan men al 
zoveel jaren hoopte dat het zou evolueren en dat de datum van 1 januari 2014 concreet haal-
baar lijkt. Hij wijst op de museale, educatieve en toeristische functie van de Plantentuin, 
naast de wetenschappelijke functie, die kan bijdragen tot een financiële gezondmaking van 
de instelling. Zijn fractie is ervan overtuigd dat die functie zal bijdragen tot de bekendheid 
en de uitstraling van de instelling en dat ze ook een financiële stroom kan genereren. 

De heer Eric Van Rompuy feliciteert de Vlaamse Regering ermee dat de Plantentuin op 
1 januari 2014 een Vlaamse bevoegdheid zal zijn. Hij betreurt de polemiek die de laatste 
weken in de media is gevoerd. Men zegt dat er een gebrek is aan communicatie met het 
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personeel van de instelling, dat in de war is gebracht over de middelen. Voor de heer Van 
Rompuy is de financiering van het personeel niet zozeer een groot probleem, maar wel het 
vinden van de middelen om de Plantentuin te restaureren en om te investeren. Nu de struc-
turen er zijn en de Vlaamse overheid de Plantentuin alle mogelijkheden wil geven, hoopt 
hij dat de bladzijde kan worden omgedraaid.

Minister-president Kris Peeters dankt de commissieleden, over meerderheid en oppositie 
heen, omdat ze dit dossier jarenlang hebben gevolgd en ervoor hebben gepleit om tot een 
oplossing te komen. Het is ook hun verdienste dat er vandaag een punt achter kan worden 
gezet door de goedkeuring van het ontwerp van decreet. Het dossier gaat al jarenlang mee. 
Er is enige creativiteit aan te pas moeten komen. Het belangrijkste is dat de Plantentuin in 
Vlaamse handen is en dat men er nu volop voor moet gaan.

Wat het personeel betreft, wil de minister-president zo snel mogelijk de ongerustheid weg-
werken. Hij kan de zekerheid geven dat er niets verandert inzake remuneratie. Dat is zo op 
basis van het koninklijk besluit van 1989. Bestuurszaken is daar volop mee bezig en het is 
zo goed als afgerond. Een aantal elementen, zoals de taalpremie, bestaan alleen op fede-
raal niveau en niet op Vlaams niveau. Wat dat betreft, hoopt hij het personeel te kunnen 
geruststellen dat het behoud van alle rechten in de praktijk zal worden omgezet.

Wat investeringen betreft, heeft men gekozen voor de volgende aanpak. Er is het samenwer-
kingsakkoord met het agentschap alsook de uitvoeringsbesluiten. De Vlaamse Regering 
zal daar het laatste jaar van deze legislatuur al een budget voor vrijmaken. Daarnaast 
is het aan de raad van bestuur, die hopelijk begin volgend jaar zal functioneren, om de 
Plantentuin een dynamiek te geven, vrij snel te zeggen wat de ambities zijn, welke investe-
ringen de volgende jaren zullen gebeuren en de regering te vragen welke engagementen zij 
kan nemen. Een bijkomend niet-onbelangrijk element is volgens de minister-president dat 
hij zich nu in het laatste jaar van de legislatuur moeilijk al kan engageren voor wat de vol-
gende regering zal doen. Hij meent dat hij respect moet hebben voor de raad van bestuur, 
die een verantwoordelijkheid krijgt en een investeringsprogramma moet uitwerken, en dat 
de Vlaamse Regering haar visie al duidelijk heeft gemaakt en er voor 2014 een bedrag voor 
heeft uitgetrokken. Hij heeft de uitdrukkelijke wens dat men dat in de volgende legislatuur 
onverkort verder zal uitwerken, de investeringen zal doen en ook de middelen zal vrijma-
ken om de uitstraling om te zetten in realiteit.

Ook wat het beleidsdomein betreft, heeft de regering de knoop doorgehakt: EWI zal dit 
verder volgen. De minister-president geeft de heer De Bruyn gelijk dat de toeristische 
functie zeker niet uit het oog mag worden verloren. Volgens hem zegt de commissievoor-
zitter terecht dat het gaat om een dossier waarover hopelijk geen parlementaire vragen 
meer zullen komen, toch niet in dezelfde sfeer als in het verleden. Er zullen nieuwe vragen 
komen natuurlijk, over het investeringsplan en dergelijke. Die vragen maken duidelijk dat 
de Plantentuin nu in Vlaamse handen is en men dingen kan realiseren.

Net zoals de heer Van Hauthem betreurt de minister-president het gebruik van het cijfer-
materiaal, waarbij de vraag soms rijst welke cijfers waar zijn meegenomen, met welke in-
houd en welke sérieux. Hij meent dat het effectief  gaat over artikel 62ter van de Bijzondere 
Financieringswet. De betreffende passage in het advies van de Inspectie van Financiën is 
inderdaad een beetje ongelukkig geformuleerd, met alle gevolgen van dien. De minister-
president hoopt dat te hebben uitgeklaard. Hij meent niet dat de Vlaamse Regering de 
zaak niet goed zou hebben onderhandeld. Ze heeft alles uit de kast gehaald wat kon en 
wat ze meende te moeten en te kunnen realiseren. Hij wil ook de mensen van de admini-
straties die daar hard aan hebben gewerkt, een pluim geven. Hij gaat ervan uit dat men de 
volgende jaren de Plantentuin met kennis van zaken kan uitbouwen tot een internationale 
instelling, Vlaanderen waardig.
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3. Stemming

Alle artikelen en het volledige ontwerp van decreet worden ongewijzigd aangenomen met 
6 stemmen voor bij 2 onthoudingen.

Eric VAN ROMPUY,
voorzitter

Else DE WACHTER
Gwenny DE VROE,
verslaggevers 


